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Referat Studienævn  

Deltagere 
Flemming Smedegaard (formand), Cindie Maegaard, Lars Bøcher, Heidi Hansen, Simon Hedeboe Mikkelsen, 
Andrea Svanborg, Mohammed Husain Juriah, Rolf Torsten Scavenius Andersen, Simon Hildebrand 
Hedegaard (studienævnssekretær), Gitte Bisgaard Sørensen (studiesekretær), Hanne Geertsen 
(studiesekretær) og Isa Egholm Christensen (studienævnssekretær og referent), Lars Grassmé Binderup 
(prodekan – deltog fra 14.45), Lone Granhøj (Afdelingsleder U&K – deltog fra 14.45) 
 
Afbud 
Susie Schmidt Reimann (studiesekretær), Emil Bisp Petersen (studiesekretær), Ari Vigur Hansen 
 
1. Godkendelse af dagsorden  
FSM bød velkommen til det første fysiske studienævnsmøde i syv måneder. 
Dagsordenen blev godkendt uden yderligere tilføjelser. 
 
2. Meddelelser 
1. Opfølgning på fagbeskrivelse for Karriereforberende forløb 
Ingen af studienævnene havde bemærkninger til de foreslåede ændringer. Fakultetet sørger derfor for at 
implementere den nye fagbeskrivelse i projektorienterede forløb, hvori karriereforberedende forløb indgår, 
og i karriereprofilfagene.  
 
Øvrige bemærkninger fra studienævnene 

• Obligatorisk eller frivilligt 
Tre af studienævnene havde bemærkninger til hvorvidt det karriereforberedende forløb skal være 
obligatorisk eller frivilligt. Dette var ikke en del af høringen. Disse bemærkninger drøftes derfor 
med det enkelte studienævn/studieleder.  

• Evaluering af forløbet 
Et studienævn ønskede, at undervisningsevalueringen følger de samme retningslinjer som for 
valgfag. Til det kan det oplyses, at der i bilag 3 til Vademecum er fastlagt, at evaluering af forløbet 
fordeles blandt de relevante studienævn.  

• Information om forløbet 
Et studienævn bemærkede, at administrationen mangler generel information om de administrative 
procedurer vedr. det karriereforberedende forløb. De administrative procedurer vedr. forløbet er 
beskrevet i bilag 3 til Vademecum. HUM U&K sørger for at distribuere dette, når det er opdateret 
med den nye fagbeskrivelse.  

 
2. Eksamensplan for Odense  
Eksamensplanen er klar og godkendt af studienævnet. 
 
3. Studienævnets rammebevilling 2022 
Der er blevet lavet en samlet rammebevilling allokeret til følgende formål:  

• Annuum: 103.521 kr. 
• Studiementor/faglig vejleder: 109.347 kr. 
• Studiegruppefacilitatorer: 78.044 kr. 

 
Studienævn for: International 
Virksomhedskommunikation 

 Dato: 27-04-2022 

 
Tidsrum: 13.15 – 15.30 
Lokale: D-1.10 (Slagelse) 

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fsdunet.dk%2Fda%2Fenheder%2Ffakulteter%2Fhumaniora%2Fundervisning%2Fstudieledelsesportal%2Fvademecum&data=04%7C01%7Civkstudienaevn%40sdu.dk%7C0ad0652b7e164152a96808da0d727c7b%7C9a97c27db83e4694b35354bdbf18ab5b%7C0%7C0%7C637837082613667763%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000&sdata=2d1NBApUyA9v9pu59hgoBZ4eXy5flC1tyGplUvpWpGk%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fsdunet.dk%2Fda%2Fenheder%2Ffakulteter%2Fhumaniora%2Fundervisning%2Fstudieledelsesportal%2Fvademecum&data=04%7C01%7Civkstudienaevn%40sdu.dk%7C0ad0652b7e164152a96808da0d727c7b%7C9a97c27db83e4694b35354bdbf18ab5b%7C0%7C0%7C637837082613823972%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000&sdata=lUMqOqheoVSI%2BGF64VWkrwwH23pk%2FtNwHjpyJcsRNyY%3D&reserved=0
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• Studiestartstutorer: 45.341 kr. 
I alt til rådighed: 336.253 kr. 
 
Med tildeling af denne rammebevilling vil studienævnet ikke skulle ansøge om midler til de angivne formål. 
Bevillingen tildeles som en rammebevilling, da det er fakultetets ønske at give studienævnet frihed til at 
benytte midlerne, som man finder det mest hensigtsmæssigt i det pågældende studienævn, dog således at alle 
de nævnte formål bør medtænkes. Der skal ikke udarbejdes og fremsendes budget til fakultetet for 
rammebevillingen. Studienævnet kan beslutte at flytte timer mellem de forskellige formål og de forskellige 
studier inden for studienævnets område. Studienævnet skal dog tilgodese alle formål/studier. Fakultetet skal 
ikke orienteres om omprioriteringer af midler. 
 
Med virkning fra 2022 har fakultetet besluttet, at ansættelser af studiementorer/faglig vejledere samt 
studiegruppefacilitatorer og studiestartstutorer (DTAP) varetages af fakultetet. Denne beslutning er truffet for 
at følge fakultetets to-strengede struktur, hvor fakultetet organiserer og administrerer uddannelserne og de 
uddannelsesrelaterede aktiviteter, mens institutterne organiserer og administrerer forskningsrelaterede 
aktiviteter. Det er samtidig et forsøg på at imødekomme ønsket om en højere grad af ensartethed i 
administrationen og ønsket om mere gennemskuelighed for studienævnene/studielederen i forhold til antal 
studentermedhjælpstimer til rådighed i løbet af året. 
 
Derudover har studielederne mulighed for at ansætte en studentermedhjælper på 20 timer. 
 
3. Nyt fra IVKomitéen og Student Forum Slagelse 
IVKomitéen 
Skal på virksomhedsbesøg på Albani, og har afholdt rosésmagning. Generelt kommer der flere arrangementer 
i den nærmere fremtid. Planlægningen af IVK-dagen skal kordineres bedre mellem de personer, som står for 
den. Men derudover var det en vildt god dag. 
 
Student Forum Slagelse 
Planlægger semesterfest i maj, og man har opfordret på tværs af årgangene til at dukke op, og det virker til, at 
der er stor opbakning. Man starter det senere på dagen, så de studerende bliver til om aftenen. 
 
Der er fælles fredagsbar og kantine sammen med Absalon. De studerende har ikke set så positivt på at dele 
fredagsbar, da der ofte er flere studerende fra Absalon, så man føler sig lidt udenfor. Så der snakkes om, hvad 
der skal gøres med hensyn til fredagsbaren. Måske kan man åbne til Kutteren igen (gamle fredagsbar) / have 
den åben sammen med Absalons, så der er noget kun for SDU-studerende. Eventuelt kan undervisningen 
lægges sådan, at man kan gå direkte ned i fredagsbaren. 
 
Studenterforeningen har pt. ikke et navn, og det er Heidi (HH) som er primus motor, hvilket hun ikke kan 
være hele tiden. HH vil gerne modtage input fra IVKomitéen, så Slagelse også kan blive en studenterdrevet 
forening.  
 
4.  Merit- og dispensationsansøgninger 
Lukket punkt (fortroligt referat). 
 
5. Studieordning 2023 
a) Studienævnet godkendte forløbsmodellerne til studieordning 2023 fra Slagelse. 
 
b) Eksamensformen i Kommunikations- og Kampagneplanlægning (KKP) (10 ECTS) 
Studienævnet har modtaget en henvendelse fra flere studerende, som tager faget (22 ud af de 48 tilmeldte 
studerende). De studerende finder omfanget af eksamen voldsom sammenlignet med andre fag på 
kandidaten. Det betyder for de studerende, at de bruger mere tid på dette fag – tid som går udover de andre 
fag. 
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Eksamen i faget består af: 
• En forudsætningsprøve: Hjemmeopgave (12-15 sider pr. studerende) med mundtligt forsvar 
• Afsluttende eksamen: Bunden hjemmeopgave, 2 uger (15-20 sider pr. studerende) 

 
De studerende foreslår, at man kan ændre eksamen til enten: 

• Fri hjemmeopgave 
• Bunden hjemmeopgave, 2 uger 

 
Og dermed afskaffe forudsætningsprøven. 
Det blev påpeget af studenterrepræsentanterne, at pensum på 1500 sider ligeledes er meget højt sammenlignet 
med andre fag på samme semester (800 og 500 sider). 

Studienævnet drøftede de indsendte klager over eksamensformen i KKP. Studienævnet vil inddrage de 
betragtninger, som er indsendt i sit arbejde med studieordningen 2023. Det er pga. overskredet deadlines 
desværre ikke muligt at lave en revision, som vil gælde allerede fra 2022. 

Studienævnet diskuterede herudover, at forudsætningsprøver ikke længere er nødvendige i studieordningen 
2023 for at sikre den korrekte arbejdsbelastning i faget. Da der blev indført forudsætningsprøve i faget, så var 
det et forsøg på at få de studerende til at arbejde løbende med faget. Fra 2023 indføres der dog 
undervisningsdeltagelse i alle kandidatfag med samme formål: At sikre, at de studerende arbejder løbende 
med faget. Undervisningsdeltagelse er dermed et andet virkemiddel til at sikre, at de studerende både lærer 
og arbejder med fagets faglige indhold løbende. Studienævnet har endvidere særligt fokus på 
arbejdsmængden i fag, da vi er klar over, at studerende opfatter omfanget meget forskelligt i fagene. 
Problematikken er dog, at de studerende i SMU’en svarer, at de ikke studerer fuldtid. Derfor er vi blevet pålagt 
at gøre det mere tydeligt i fagbeskrivelsen, hvad arbejdsbelastningen betyder, samt sikre, at de studerende 
også bruger denne tid på faget.  

Studienævnet anerkender altså de betragtninger som er gjort i KKP, og arbejder med at optimere faget 
henimod studieordningen 2023. 

Cindie har haft samme udfordringer i Organisationskommunikation i praksis på engelsklinjen, hvor pensum 
er på 1200 sider, og eksamen er en fri hjemmeopgave på 15-20 sider.  Her er udfordringen, at de studerende 
kun arbejder meget fokuseret på dén metode som de skal bruge i opgaven, og ikke med hele stoffet, og her 
kunne en løsning netop være undervisningsdeltagelse. 

6. Evalueringsrapporter E21 
Studienævnet godkendte evalueringsrapporterne. 
 
7. Studiestart 
Studiestarten 2022 kan afholdes torsdag den 1. og fredag den. 2. september. For så vidt angår campus Odense, 
så fastlægges semesterstart på BA-uddannelserne til mandag den 5. september 2022. Dette giver 13 ugers 
undervisning til og med fredag den 9. december. Studierne kan i år lægge studiestartsaktiviteter inden 1. 
september. Fakultetet anbefaler dog, at der ikke lægges aktiviteter tidligere end den 25. august 2022. 
Aktiviteter der henlægges til før 1. september, kan ikke være obligatoriske og kan ikke indgå som en del af 
fremmødekravet i studiestartsprøven. Studienævnet skal godkende programmerne inden de fremsendes til 
fakultetet til offentliggørelse på web. Deadline for indsendelse af det godkendte studiestartsprogram er 1. 
august 2022. Processen er blevet lidt forsinket af, at stillingerne har været slået op sent, da det har skulle 
afklares, hvordan tutorerne skulle aflønnes. Har ikke fået ansøgninger nok i Slagelse, men da HH skrev ud til 
studerende, så var der en masse uofficielle henvendelser. 
 
Studiesekretariatet har bedt om fremadrettet at få besked fra Fakultetet, når der opslås stillinger, så vi bedre 
kan videreformidle det til de studerende. 
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8. Aftagerpanelsmøde 
FSM orienterede om aftagerpanelsmødet som var et onlinemøde i marts, der handlede om brugen af online 
undervisning i fremtiden, fremtidens efteruddannelse og hvad aftagerpanelet gerne vil have indflydelse på 
fremadrettet. Læs det fulde referat her. 
 
Der arbejdes på en onlinestrategi, som kommer til høring i studienævnet. 
 
Punkt på næste dagsorden: Engelskkandidaten flytter til Slagelse. 
 
9. Fraværsregistrering ved undervisning 
Studienævnet har modtaget én studenterhenvendelse vedrørende at fastlægge en procedure for registrering 
af tilstedeværelse i undervisningen. Fordelene ved dette kan være: 

1. Registreringen er mindre mangelfuld. 
2. Ingen studerende glemmer at registre sig, da alle kender proceduren. 
3. Der vil være ingen dialog/diskussion om registreringen, da denne er fast. 
4. Underviseren vil ikke skulle sin registrering igennem efter undervisning. 
5. Det planlagte kvarter imellem undervisning kan bruges på at holde pause. 

Studienævnet diskuterede ovenstående, og var helt enige i, at der ikke skal lave fraværsregistrering i pauserne. 
Det var dog et enigt studienævn som besluttede at fastholde den nuværende praksis for registrering af fravær, 
hvor opfyldelse af tilstedeværelse kræver, at man er til stede i fuld udstrækning den pågældende 
undervisningsgang, men at det er op til de enkelte undervisere at afgøre, hvordan de vil sikre dette på det 
enkelte hold. Studienævnet mener, at underviseren bør bibeholde sin frihed til at registrere, når 
vedkommende finder det passende. Herudover er der en fordel i, at underviserne ikke registrerer på et fastsat 
tidspunkt, da det kan have dén konsekvens, at studerende enten møder for sent op til undervisningen eller 
forlader den før tid. De studerende i studienævnet oplever endvidere ikke, at der er problemer med 
fraværsregistreringen i deres fag, men er igen enige i, at det selvfølgelig ikke skal være i pauserne. 

10. Undervisningsprisen 
Studienævnet har modtaget indstillinger på tre undervisere, og besluttede at indstille én underviser videre til 
Fakultetet. 
 
11. Eventuelt 
Intet. 
 
12. Kl. 14.45 besøg af Lars Binderup og Lone Granhøj 
Studienævnet havde besøg af Lars (LB) og Lone (LG) for primært at diskutere forsvar på bachelorprojekter. 
 
Forsvar på specialer: 
Studienævnet og fakultetet har haft en længere korrespondance om forsvarene. Forsvarene bibeholdes i 
2022, men skal gensøge i 2023. 
 
Forsvar på BA: 

1. Vademecum 
2. Begrundelse for at afskaffe forsvarene 

 
1. Vademecum 
LB startede ud med at forklare, hvad Vademecum er, og hvordan processen omkring Vademecum er. 
Formelt er Vademecum den ramme som fakultetet har lagt ned over alle studieordninger, og den har været i 
høring i alle studienævnene, samt på fakultetets uddannelsesrådsmøder. Vademecum er gældende, når den 
er godkendt hele vejen rundt. I dette regi, har der ikke været den store problematik i at fjerne forsvarene, men 
der er heller ikke så mange uddannelser som har haft dem. I Vademecum kan man søge om at beholde forsvar 

https://www.sdu.dk/da/om_sdu/fakulteterne/humaniora/samarbejde/aftagerpanel_ivk/dagsorden_referat
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på specialer, men man kan ikke søge om at beholde det på bachelorprojekterne, da der er truffet en afgørelse 
for alle uddannelser i Vademecum. Dekanen kan ikke godkende studieordningen, hvis den er i strid med 
gældende praksis. Taler vi juridisk om studieordningerne er det overordnet set rektor, som godkender disse, 
men med en kompetence lagt ud til dekanen til at udmønte rammerne og retningslinjerne, samt at godkende 
i praksis. Fakultetet har ikke hørt studienævnet om fjernelse af forsvar i 2022, da det er de samme regler som 
er gældende for 2022, som for 2023. Det har derfor i fakultetets øjne ikke været nødvendig med en høring. 
 
Studienævnet er helt med på, at der sker mange revisioner i 2023, og er positivt indstillet overfor at lave en 
revolution af studieordningen. Grunden til at studienævnet er imod en ændring i 2022 er, at den indgår i en 
allerede eksisterende helhed og fjerner en mundtlig eksamen, der er indtænkt i den nuværende fag- og 
eksamenskombination i studieordningen. I 2023 vil studienævnet have mulighed for at tilrettelægge en ny 
helhed i studieordningen. Det blev påpeget, at det som studerende er vigtigt at kunne reflektere over en 
opgave og sit eget arbejde ved en mundtlig præsentation. Studienævnet var ikke afvisende for, at man i en ny 
helhed kunne øve kompetencen på anden måde end ved bachelorforsvaret, men at der på nuværende 
tidspunkt ikke er taget fagligt stilling til dette. 
 
2. Begrundelse for at afskaffe forsvarene 
LB begrundende afskaffelsen med: 

• Stor spidsbelastning for underviserne i en bestemt periode 
o Der er på IVK rigtig mange bachelorprojekter OG specialer som skal forsvares i juni. Dette 

blev i høj grad påtalt i forbindelse med normaftalen.   
• Den nye stillingsstruktur gør at der formelt er færre vejledere. Det betyder, at det er de samme 

personer, som skal trække læsset, og dette gør det til at arbejdsmiljøspørgsmål. 
• Mundtlige forsvar er særligt forberedelseskrævende for vejleder, da de føler et udpræget ansvar for 

at eksamen går godt og retfærdigt for den studerende 
• Ekstern censur gør det ekstra stressende for vejleder 

o Man skal som underviser også forsvare sin egen vejledning, emnevalget, SDU osv. 
• De færreste uddannelser har forsvar, men har indbygget kompetencen i den større helhed 

 
Det er altså ikke økonomi som er afgørende, men arbejdsmiljøet og spidsbelastningen. Så en afvejning af vores 
ressourcer og hvordan vi bedst bruger dem. 
 
Studienævnet understregede, at der er en blandet holdning til forsvar, da der blev spurgt nærmere ind til 
dette. Belastning opleves forskelligt, og for nogle undervisere kræver det mindre forberedelse og tid, når der 
er et forsvar. Omvendt er det for andre et større arbejde, når der er forsvar. Det handler også om underviseren 
rutine i at afholde forsvar. 
 
Det blev besluttet, at studienævnet sender sin begrundelse for bachelorforsvar til LB og LG, som taler med 
dekanen om dette. Herudover inviteres LB og LG med til et studienævnsmøde, når forsvarene for 2023-
studieordningen skal diskuteres. 
 
 
Mødet sluttede kl. 15.30 
 
                     Flemming Smedegaard                                       Isa Egholm Christensen    
                     Studienævnsformand                        //                      Studienævnssekretær                                                                                                                          
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